
Protokół  III Zebrania Komisji Wspinaczki Sportowej PZA 
w Katowicach, w dniu 7 luty 2009 r. 
 
Obecni członkowie Komisji i Zarządu PZA: Tomasz Wojciechowski, Roman Kotarski, 
Arkadiusz Kamiński 
 
Obecni goście:  
Marcin Wszołek, Tomasz Biernacki, Grzegorz Tucki, Artur Magiera,  
 

1. Kolegium Trenerskie – nowi współpracownicy 
Przedyskutowano z Marcinem Wszołkiem i Tomkiem Biernackim zagadnienia związane z 
współpracą z KWS w ramach Kolegium Trenerskiego. Obaj zadeklarowali chęć pomocy przy 
organizacji zgrupowań kadry narodowej juniorów i seniorów w konkurencji prowadzenie. W 
kwestii zgrupowań juniorskich Marcin nawiąże kontakt z obecnym trenerem kadry juniorów 
Robertem Grabowiczem w celu omówienia zasad współpracy. W kontekście odwołania PEJ 
w Pradze, należy rozważyć zmianę miejsca organizacji zgrupowań juniorskich. Komisja liczy 
na wypracowanie rozsądnej koncepcji w tym temacie.  
Ponadto zaproponowano, by Marcin i Tomek zajęli się przygotowaniem zgrupowania kadry 
seniorów w prowadzeniu w Austrii. Dla komisji jest to bardzo istotny temat, z racji, że do tej 
pory nie udało się znaleźć organizatora takiego zgrupowania. KWS wstępnie zadeklarowała 
warunki finansowe dla jednego z organizatorów. Czekamy na szczegóły.  
 

2. Zgrupowanie Kadry Narodowej w Turynie 
Komisja przedyskutowała zasady powoływania zawodników na zgrupowania kadry 
narodowej. Temat ten poruszono również w kontekście zgrupowania kadry seniorów w 
prowadzeniu w Austrii, a także pozostałych zgrupowań. Zgodnie stwierdzono, że składy 
powinni przedstawiać selekcjonerzy (trenerzy, opiekunowie) kadr, a ostateczna decyzja w 
sytuacjach spornych zapadać będzie w głosowaniu komisji. Docelowo ta zasada powinna być 
ujęta w odpowiedni regulamin.  
Po omówieniu dwóch propozycji składu na ZKN w Turynie i ich uzasadnień, komisja 
przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego został zatwierdzony skład Jędrzej Komosiński, 
Łukasz Świrk, Edyta Ropek i Monika Prokopiuk. 
 

3. Zespół ds. UKS i sportu powszechnego 
Przedyskutowano z kolegą Grzegorzem Tuckim temat dofinansowania, o które wystąpiła 
KWS do Fundacji Kukuczki. Grzegorz przedstawił propozycje wykorzystania środków na 
wsparcie wspinaczki dzieci biorących udział w zawodach PP UKS. KWS zdecydowała o 
oddelegowaniu Grzegorza do podjęcia kontaktu z FK, przedstawienia oferty na 
zagospodarowanie środków i dalszego kierowania tym tematem.  
 

4. Budżet KWS 2009 
Komisja omówiła budżet na 2009 rok, poszczególne pozycje i ewentualny podział środków na 
planowane imprezy. Wstępnie przedyskutowano wysokości dofinansowań na zawody. 
Dyskusję odłożono na grupę dyskusyjną KWS, ze względu na planowane zmiany stawek 
wynagrodzeń delegata, kompozytorów dróg. Dokładny podział środków zostanie 
przedstawiony po zatwierdzeniu nowych stawek.  
 
Przedyskutowano również wysokości dofinansowań dla zawodników startujących w 
Pucharach Świata. Komisja również zdecydowała o odłożeniu tego tematu na grupę 



dyskusyjną, ze względu na konieczność obliczenia szacunkowych kosztów poszczególnych 
imprez i konieczność kontaktu z zawodnikami z KN.  
 
Przy okazji tego punktu przedyskutowano temat łączenia funkcji osób oficjalnych na 
zawodach PZA. W przypadku, gdy zawody są organizowane tylko w konkurencji na czas, 
komisja dopuszcza łączenie funkcji sędziego głównego i kompozytora dróg PZA, pod 
warunkiem, że na zawodach jest obecny drugi kompozytor dróg PZA. Komisja zwróciła 
uwagą, na konieczność zmiany stawek wynagrodzenia kompozytorów, gdy zawody 
rozgrywane są tylko w konkurencji na czas. Komisja przedyskutowała również temat 
podniesienia stawek wynagrodzeń kompozytorów.  
 
Przedyskutowano również łączenie funkcji organizatora zawodów i startu w tych zawadach. 
Tomasz Wojciechowski i Marcin Wszołek zwrócili uwagę na fakt, że organizowanie 
zawodów nie zwalnia z przestrzegania przepisów wspinaczki sportowej i nie uprawnia do 
ulgowego traktowania przez sędziów. Do KWS docierały już uwagi na ten temat od 
zawodników i trenerów.  
 

5. Tabela opłat 2009 i wynagrodzenia osób oficjalnych PZA 
KWS przedyskutowała wysokości opłat w 2009 roku. Zmianie muszą ulec: opłata za licencję 
IFSC 2009, opłaty startowe w PŚ i MŚ w 2009. Dokładne kwoty zostaną przegłosowane na 
grupie dyskusyjnej KWS po ich ustaleniu względem kursu Euro. Dyskutowano na temat 
wprowadzenia licencji jednorazowych. Dyskusję przeniesiono na grupę dyskusyjną.  
Przedyskutowano również stawki wynagrodzeń dla delegata PZA, kompozytorów dróg PZA. 
Propozycja nowych stawek zostanie przedstawiona na grupie dyskusyjnej KWS.  
 

6. Licencje trenerów – opłaty i unifikacje 
Komisja zatwierdziła wysokość opłaty za trzyletnią licencję szkoleniowca w dyscyplinie 
wspinaczki sportowej. Głosowano nad: zatwierdzeniem opłaty w wysokości 150 PLN / 3 lata. 
Opłata została zatwierdzona jednomyślnie.  
 
Ponadto zaproponowano by koszt unifikacji szkoleniowców w dyscyplinie wspinaczki 
sportowej wynosił 200 PLN. Kolega Grzegorz Tucki przedstawił koncepcję organizacji kurso 
konferencji z dziedziny wspinaczki sportowej, skierowanej do szkoleniowców pracujących z 
zawodnikami. Komisja poparła ten pomysł i zaproponowała, by potraktować ją jako oficjalna 
unifikację szkoleniowców WS. Dokładna kwota opłaty za unifikację zostanie ustalona, po 
konsultacji z organizatorem konferencji.  
 

7. Zespół ds. szkolenia 
Omówione zostały cele dalszej działalności zespołu ds. szkolenia KWS. Arkadiusz Kamiński 
zwrócił uwagę, na zjawisko prowadzenia zajęć na własnej protekcji przez instruktorów sportu 
we wspinaczce sportowej nie posiadających uprawnień do szkolenia „na kościach”. Komisja 
potępiła taką działalność, również w kontekście ustaleń zespołu ds. szkolenia KWS.  
We wrześniu 2009 KS PZA planuje organizację szkolenia doszkalającego dla instruktorów 
sportu we wspinaczce sportowej, którego celem będzie uzyskanie kwalifikacji do 
prowadzenia szkoleń „na kościach”.  
 

8. Ściana do Speed Record 
AK przedstawił postęp w pracach nad budową ściany do standardu we wspinaczce na czas.  

9. Zebranie IFSC 2009 
AK przedstawił cele wyjazdu na zebranie IFSC pod koniec lutego 2009.  



10. Sopot 2009 
Komisja zdecydowała o dopisaniu do kalendarza imprez PZA zawodów Pucharu 
Polski w Boulderingu w Sopocie, w dniach 5-6.09.2009. Zawody nie będą 
dofinansowywane z budżetu KWS i PZA.  


